
Rdeča neža Šiški za propadanje Doma
na Srednjem vrhu

Takoj uvodoma moram reči, da so bodice dodobra zbodle IS
Skupščine občine Ljubljana Šiška, saj so njeni Člani že v prvih
septembrskih dneh dobili na mizo gradivo sekretariata za občo
upravo s predlogoma za razrešitev problematike počitniškega
doma na Srednjem vrhu. In sicer, da se Dom odproda ali odda
v najem. Vem, rekli boste nič novega saj smo o tovrstnih predlo-
gih že velikokrat razpravljali, a ustreznih rešitev nismo našli. Res
je. Prav zaradi tega so nam bodečo nežo tudi pripeli. Res pa je
tudi, da so ga po letih 1980-1983, ko je dom posloval z izgubo, ki
je bila iz dneva v dan vse večja, dali v najem zasebniku, ki pa je že
1. 10. 1986 od pogodbe odstopil. Tako je dom ponovno prešel
v upravljanje občine Lj. Šiška, ki za sanacijo objekta s 65 ležišči ni
imela denarja in je dom zaprla. Zgradba od takrat gnije od vrha
do tal. Inštalacije so tako dotrajane, da se imajo le sreči zahvaliti,
da pozimi, ko so bili tam otroci, ni prišlo do kakšne nesreče,
predvsem požara. Za potrebno obnovo doma šišenskih otrok
nikoli ni bilo denarja, denar za tekoče vzdrževanje in nakup
opreme pa je prihajal iz sredstev za delo upravnih organov občine.

Takoj, ko so dom zaprli, so zaščitili streho, da bi preprečili še
večjo škodo, v prvi polovici lanskega leta pa je po naročilu
sekretariata za občo upravo Slovenijalesov Inženiring izdelal ela-
borat o stanju objekta ter glede sanacije predlagal tri rešitve. Prva
je obsegala obnovo doma, druga obnovo z nekaterimi izboljša-
vami. Tretja varianta je predvidevala rušitev objekta do betonske
plošče nad pritličjem, z nadaljnjim delom pa naj bi objekt uredili
tako, da bi zmogljivosti lahko ponujali tudi zahtevnejšim gostom.

Inženiring je novembra lani izdelal program obnove z idejnimi
rešitvami.

Račun 3,8 milijarde dinarjev je bil plačan iz sredstev upravnih
organov in strokovnih služb občine, niso pa mogli podpisati
pogodbe za investicijsko tehnično dokumentacijo (28,9 milijona),
ker niso imeli tolikodenarja. Glede tega, kaj storiti z domom, ki
še naprej propada, negodovanje domačinov in začudenje obisko-
valcev pa naraščata, je bilo precej predlogov.

Tako naj bi ga prodali ali pa brezplačno oddali kakšni gostinski
ali drugi organizaciji, ki bi po obnovi morala nameniti del zmoglji-
vosti za otroke. Med zamislimi so bile tudi, da bi dom brezplačno
oddali jeseniški občini ali obnovili z združevanjem denarja oz.
samoprispevkom, pa tudi, da bi ga oddali združenju obrtnikov ali
prosvetnim delavcem občine Lj. Šiška.

Po različnih podatkih je videti, da si v občinskih organih glede
nadaljnje usode doma na Srednjem vrhu niso bili povsem enotni.
Zdaj, ko obnova stane kar tri milijarde dinarjev so si vsi edini.
Objekt bodo dali v najem za dobo 25 let z možnostjo podaljšanja
pogodbe, seveda pod pogojem, da mora biti tudi v prihodnje
natnenjen turistično gostinski dejavnosti, v času letnih in zimskih
počitnic pa mora najemnik omogočiti zimovanje in letovanje
šišenskih otrok po programu občinske zveze prijateljev mladine.
V kolikor pa se do 30. novembra letos nihče ne bo oglasil na
natečaj, ki bo objavljen v Delu, se bo dom odprodal.

V taka zelo zaostrenih pogojih gospodarjenja, ko denarja pri-
manjkuje na vseh ravneh je to gotovo najbolj ustrezna odločitev.
Upamo lahko le, da se bo našel ponudnik, ki bo v naravnih
lepotah Srednjega vrha nad Gozd Martuljkom znal združiti pri-
jetno s koristnim. V.V.


